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Já a moje farnost
Nová rubrika
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měsíc říjen jsme začali krásnou slavnos-
tí svaté Terezie z Lisieux - patronky našeho 
kostela. Jejím přímluvám svěřuji nový pas-
torační rok, který se naplno rozbíhá. Již za-
čala výuka náboženství, příprava na svátos-
ti, pravidelné bohoslužby pro děti a mládež, 
zájmové kroužky a  mnoho dalších aktivit 
v  rámci celého Salesiánského centra. Chci 
poděkovat vám všem, kteří se na tom podílí-
te přímo svojí činností, radou, sympatií nebo 
duchovní či materiální podporou.
Jak bylo sděleno v  prvních říjnových ohláš-
kách, letošní pastorační rok je orámován 
dvěma výročími. V prosinci si připomeneme 
70 let od zřízení kobyliské farnosti a za rok 
v říjnu 80 let od posvěcení kaple svaté Tere-
zičky. Svoji pozornost zaměříme na tuto far-
nost, tedy na společenství věřících, pro kte-
ré je společným viditelným znamením právě 
náš kostel. Budeme hledět jak do minulos-
ti, tak do přítomnosti i  budoucnosti. Poku-
síme se oživit naši vděčnost za to dobré, co 
jsme zdědili, projevit lítost a hledat usmíře-
ní, a odpuštění toho, co nebylo dobré a pře-
devším budeme hledat způsoby, jak z  naší 
farnosti udělat přijímající, sloužící, otevřené 
společenství věřících, kteří se vzájemně pod-
pírají na cestě k  Bohu a  ve službě druhým. 

Snad nám toto společné snažení mohou při-
pomínat slova: 

VDĚČNOST - USMÍŘENÍ - 
SOUNÁLEŽITOST - SLUŽBA

Abych vám i  širší veřejnosti usnadnil kon-
takt se mnou, tedy s farářem, budu mít kro-
mě již zveřejněného dostupného telefonního 
kontaktu, také pravidelné hodiny pro ve-
řejnost. Až na výjimky budu k  dispozici ve 
své kanceláři (raději bych říkal ve farní or-
dinaci) v pondělí od 14.00 – 18.00, ve středu 
a v pátek od 9.00 do 12.00. Kancelář faráře 
se nachází v salesiánském domě za recepcí. 
Tam vám případně poradí.
Přeji vám krásné podzimní dny a hodně po-
koje a lásky ve vašich rodinách.

Všem žehnám. P. Martin Hobza, farář

Milí bratři a sestry, čtenáři Kobylístku,
ZPRÁVY Z FARNOSTI

Pozvánka do obětního průvodu 

Zveme všechny mladší i větší děti do obět-
ního průvodu na nedělní deváté a  půl je-
denácté. Pro děti jsou připravena kromě 
obětních darů papírová srdíčka s  přímlu-
vami,
která přinášejí k oltáři. Srdíčka jsou sym-
bolem dětských srdcí, děti tedy symbo-
licky přinášejí k  oltáři to nejčistší a  nej-
vzácnější, co mají. Zároveň je to v  našem 
kostele oblíbený a  osvědčený způsob, jak 
děti v jakémkoli věku zapojit do mše svaté.

Kamila Schusterová

První svaté přijímání dětí 2017  
- příprava začne brzy
Společné 1. sv. přijímání dětí je naplánováno 
na neděli 7. 5. 2017 v 10. 30. Víme, že den po-
tom je státní svátek, tudíž mnoho lidí bude na 
prodlouženém víkendu mimo Prahu. Nicméně 
všechny ostatní blízké neděle jsou z různých 
důvodů ještě méně vhodné. Pokud tedy chcete, 
aby pro vaše děti byl rok 2017 tím, kdy poprvé 
přijmou Krista svátostného, pak s tímto termí-
nem počítejte a včas si ho poznamenejte.
Je vhodné, aby děti, které chtějí přistoupit k 1. 
sv. přijímání, chodily už alespoň druhým ro-
kem do náboženství. Obyčejně přistupují děti 
z třetích tříd. Určující je zralost dítěte k tomu-
to kroku víry, proto je možný posun oběma 
směry. Rozhodnout mají rodiče spolu s  kně-
zem.
Příprava bude mít dvě fáze. První budou se-
tkání jednoho z rodičů s farářem, která budou 
jednou za měsíc v  pondělí večer. Druhá fáze 
- blízká příprava rodičů s dětmi – začne 22. 2. 
a bude bývat ve středu v 17.45 po dětské boho-
službě.
První společné setkání rodičů budoucích pr-
vokomunikantů bude v pondělí 7. 11. v 19.10 ve 
farní knihovně. 

P. Martin Hobza

Misijní neděle, Misijní koláč 

Je měsíc říjen, měsíc růžence a měsíc misií. 
Během misijní neděle, která letos připad-
ne na 16. 10., budeme opět prodávat různé 
dobroty, které nám naše milé farnice a far-
níci napečou. Výtěžek z prodeje před kos-
telem půjde společně se sbírkou v  kostele 
na Papežské misijní dílo. 
Prosíme proto maminky, babičky, tety, aby 
spolu s dětmi upekly nějaký koláč, buchtu 
či perník, který pak doma rozkrájí na jed-
notlivé kousky, zabalí a přinesou k prodeji.  
Misijní koláč se bude za dobrovolný příspě-
vek rozdávat po bohoslužbách v neděli 16. 
října před kostelem. Vítáni jsou i pomocní-
ci do služeb k  rozdávání dobrot (např. do-
spělí s dětmi, mládež), hlásit se můžete na 
kontaktech níže. Děkujeme.

Tomáš Redlich
farnost.kobylisy@sdb.cz  
283 029 141, 777 053 394

Podzimní bazar opět pomůže 

Srdečně vás zveme na tradiční farní akci! 
Děkujeme za přátelskou atmosféru minu-
lých bazárků a  faře za podporu. Těší nás 
praktický přínos bazárku a to, že se setká-
váme i za účelem pomoci lidem v nouzi. 
Termín:  11. a 12. 10. 2016 
Příjem:  úterý 11. 10. 8.30 – 13.00 

a 14.00 – 18.00
Prodej:  úterý 11. 10. 14.00 –18.00
  středa 12. 10. 8.30 – 13.00 

a 14.00 – 18.00
Kde:   farní sál sv. Terezičky. Příjem oble-
čení: v  úterý během dne. Prosím zkontro-
lujte, že je oblečení vyprané a bez velkých 
vad. Pokud můžete, prosím pomozte nám 
s roznášením a  tříděním věcí na bazárku. 
Systém prodeje: Každou věc označte svými 
iniciálami – ne však jen prvními písmen-
ky vašeho jména a příjmení, použijte první 

Telefonní číslo faráře (případně jiného dostupného kněze):

283 029 165
Ačkoli je to pevná linka, bude k dispozici i mimo úřed-

ní hodiny, protože ji lze přesměrovat na mobil

Kancelář faráře – hodiny pro veřejnost
pondělí 14.00 – 18.00
středa 9.00 – 12.00
pátek 9.00 – 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu – lze přijít bez předchozí domluvy
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tři písmena příjmení a dvě písmena jména, 
pořadovým číslem prodávaného oblečení 
a  cenou. Uvedeme příklad označení:   Ma-
rie Nováková označí třetí prodávanou věc 
za 25  Kč tímto kódem: NOVMA/3/25. Na-
pište si prosím seznam všech svých věcí 
předem! Tabulka pro seznam bude u  dět-
ské nástěnky a na farním webu. Dle svého 
rozhodnutí můžete část peněz získaných 
prodejem či některé kusy oblečení věnovat 
charitě. Tentokrát jsme se rozhodli výtě-
žek věnovat na konkrétní účel, a to na pod-
poru azylového domu pro matky s  dětmi 
v Brandýse nad Labem.

Bližší informace: Štěpánka Syrová: 
775 320 621  a Markéta Skalská: 

M.Skalska@seznam.cz 
Uvítáme dobrovolníky ochotné pomo-
ci s  organizací příjmu a  prodeje! Náš tip: 
k  označení oděvů použijte cedulky i  ba-
revné cca 3x3cm, vhodný je i barevný sym-
bol na každé cedulce či použití barevného 
fixu. Na dražších oděvech cedulky připev-
něte špendlíkem!

Štěpánka Syrová a Markéta Skalská

Mamky sobě

V  prvním listopadovém týdnu si připomí-
náme Památku všech věrných zemřelých. 
Téma diskusního setkání s  maminkami 
a jejich dětmi ve čtvrtek 3. 11. od 9.30 bude 
Umírání a  naše zkušenost se smrtí v  ro-
dině. Co jsou to spirituální potřeby? Proč 
jsou důležitější v  těžké nemoci a na konci 
života než potřeby tělesné, psychologické 
a  sociální? Existuje dobrá smrt? Nebojme 
se tohoto tématu, vždyť umírání je součás-
tí života. Parkování kočárků od 9.15. Těší-
me se na vás.

Pavla Redlichová a Lucie Muchová
mamky.sobe@centrum.cz

Podzimní výlet pro rodiny 

Milé děti a rodiče, zveme vás v sobotu 22. 
října na podzimní výlet po stopách 
sv. Václava. Naše putování bude směřovat 
na Budeč, kde se svatý Václav učil latinu. 
Zde, v  jednom z nejstarších kostelů v naší 
zemi sv. Petra a  Pavla, budeme slavit mši 
svatou. Dále nás čeká procházka v  celko-
vé délce 5,5 km. Cesta by měla být dobře 
sjízdná i pro kočárky. Jak jistě víte, v blíz-
kosti se nachází i  zřícenina hradu „Okoř“, 
a  tak určitě nezbývá než ji zkontrolovat, 
zda bílá paní, dle známé písně, ještě na 
hradě straší… 
Sraz poutníků bude v  8.30 hod. u  koste-
la v  Kobylisích, nebo individuálně na vla-
kovém Masarykově nádraží, odkud vlak 
odjíždí v 9.18 hod. Návrat zpět autobusem 
z  Okoře, který jezdí každou hodinu směr 
zastávka Dejvická na metru.

P. Ladislav Banďouch

Drakiáda

Všechny Vás srdečně zveme na tradiční 
pouštění draků. Letos se bude konat v ne-
děli 
6. listopadu. Společný odchod od vrátni-
ce Salesiánského centra bude ve 14 hodin, 
nebo přijďte rovnou na Velkou Skálu, kde 
se sejdeme kolem 14.30.

P. Ladislav Banďouch

Pozvánka pro dospělé i děti 

Srdečně zveme na následující akce našeho 
uměleckého spolku:
Hudební podvečerní dílny „Objev rytmus 
a rozezni svůj hlas" pro dospělé ve čtvrtek 
a  3. listopadu od 19.00 do 20.30. Setkání 
probíhají v prostoru nedaleko kostela. Ryt-
mické nástroje zde budou k dispozici, mů-
žete si také přinést vlastní nástroj. Přijďte 
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si zahrát, zazpívat a  relaxovat. Předchozí 
zkušenost s hudbou není podmínkou účas-
ti (vstupné dobrovolné).
8. 10. Cesta ke kořenům aneb Po stopách 
Karla IV. - výprava pro děti od 7 let, vydá-
me se kolem Berounky na Křivoklát.
„LAND-ART 2016“ 22. října od 14.00 - umě-
lecké odpoledne v  Ďáblickém háji pro ro-
diče a děti. Společné tvoření z přírodních 
materiálů v krajině. 
Více informací a  přihlášky rezervace na-
jdete v  kalendáři na: www.potichounku.
cz.

Ondra a Pavla Tiší

Výchova dětí ve víře

Nevíte si rady s  dětmi v  kostele? Nechce-
te děti odradit a zároveň jim chcete předat 
poklad víry, který jste dostali? Nevíte jak 
dostát svému závazku vedení dětí k Bohu, 
ke kterému jste se zavázali při svatbě a při 
křtu vašich dětí? Jak vychovávat děti ve 
víře? 
V sobotu 12. 11. od 15.00 do 17.00 vás zve-
me na přednášku s  následnou diskuzí, 
ke sv. Vojtěchu, Kolejní 4, Praha 6. Pove-
de  Ing. Klára Kudrnová, katechetka z  far-
nosti sv. Anežky na Spořilově.
Přihlašování na  email:  cpr@apha.cz (Pas-
torační středisko, Centrum pro rodinu).

Tomáš Redlich

Klub seniorů zve 

9. 10.  Zoologická zahrada - jízda vláčkem
23. 10. Návštěva hřbitova v Bohnicích
6. 11. Výstava p. Janáka - Stará Boleslav
Čas a  místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný 
náhradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Živý růženec 

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí  24. 10., 21. 11., 19. 12. po večerní 
bohoslužbě. Na všechny se těší

Ludmila Růžičková

Pravidelná adorace v kostele

Připomínáme pravidelnou možnost osob-
ního setkání s Pánem v rámci čtvrtečních 
adorací od 19.05 do 19.30 (1. čt. v  měsíci 
s modlitbami za povolání ke kněžství a za-
svěcenému životu, 2. čt. v  měsíci s  mod-
litbami za povolání k  manželství a  rodin-
nému životu) a  noční adorace na první 
čtvrtky v měsíci od 19.30 do 22.00. Možné 
je přijít dle vašich možností, nebo se v kos-
tele zapsat na půlhodinovou, či hodinovou 
službu. Bůh se dostaví stoprocentně, co 
vy? 

Tomáš Redlich

Pojďte a uvidíte!

Jak se více soustředit na modlitbu? Jak 
se radovat? Jak Boha oslavovat? Pojďte to 
zkusit s modlitbou chval – chválíme, prosí-
me i děkujeme zpěvem. Také čteme z Pís-
ma a  snažíme se ztišit se před Bohem 
a  odevzdat Mu trápení i  zmatky všedních 
dní. Scházíme se v kostele po večerní mši 
svaté v úterý 11. října. Chvály trvají zhruba 
hodinu. Za kapelu Kairos

Markéta Růžičková

Setkání Pastorační rady farnosti

V  neděli 18. září se po prázdninové pře-
stávce opět sešla Pastorační rada naší far-
nosti a setkání bylo ve znamení změn a no-
vých nápadů. V  čele PRF nyní stojí jako 
nový farář P. Martin Hobza SDB a  novým 
členem rady je i  P. František Blaha SDB, 
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který je nyní ředitelem místní salesiánské 
komunity. Oba dva ale kobyliskou farnost 
již dobře znají, což jim jistě jejich práci 
v nových rolích velmi usnadní.
Hlavním cílem našeho setkání bylo na-
vzájem se informovat o  tom, co od nové-
ho faráře v  naší farnosti očekáváme a  co 
očekává on od nás. Zazněla spousta přá-
ní, nápadů a povzbuzení do budoucna, ale 
také jsme se pokusili dohodnout na tom, 
jak bude konkrétně připravován program 
našich zasedání, jak budou navzájem čle-
nové PRF komunikovat a  ve kterých zá-
kladních směrech chce být PRF aktivní. 
Těmito směry mají být:
1. Naplňování pastoračního plánu farnosti
2. Podpora součinnosti farnosti s  ostatní-
mi aktivitami v rámci celého Salesiánské-
ho centra
3. Konkrétní záležitosti z  běžného života 
farnosti
Jsme vděčni za všechny vaše připomínky 
k naší práci, vaši spolupráci a modlitby!                                                                                                                           

Jiří Pavlíček

Fara Zdice

Po Josefu Brtníkovi jsem dostal na starost 
koordinovat obsazení fary ve Zdicích, kte-
rou má farnost pronajatu zatím do roku 
2020. Připomínám proto pravidla k využí-
vání fary, jak byla nastavena dříve:
Hlavní účel pronájmu je mít místo snadno 
dosažitelné z Prahy na víkendové a prázd-
ninové aktivity 1) naší farnosti, 2) stře-
diska mládeže, 3) kobyliských salesiánů, 
4) salesiánek, 5) salesiánů-spolupracov-
níků ASC, 6) SADBA -   Salesiánské asoci-
ace Dona Boska, 7) skautů přináležejících 
naší farnosti a 8) dalších salesiánů z jiných 
míst (Dolní Počernice, JABOK, Plzeň apod.).
Nastavili jsme tento systém přihlašování: 
Přednost i pro příští rok mají výše jmeno-
vané subjekty, které jsou uvedeny v pořad-

níku na 1.– 6. místě, a ty musí nahlásit své 
aktivity do konce ledna 2017! V únoru bu-
dou přijímány žádosti od subjektů na 7.– 8. 
místě. Od března na doplnění další. 
Do konce kalendářního roku jsou zatím 
obsazeny pouze tyto termíny: 21. – 23. 10. 
(katechumeni), 8. – 13. 11. (DC s  J. Brtní-
kem), 25. – 27. 11. (kurs Alfa, mládež). 
Žádosti mi prosím posílejte na adresu ko-
bylisy@sdb.cz nebo fxblaha@sdb.cz, pří-
padně se se mnou domlouvejte osobně. Na 
faře je „Řád užívání prostor“, který je zá-
vazný pro všechny subjekty užívání. 
Protože asi nebude v  mých možnostech 
být ve Zdicích tak často jako Josef, přiví-
tám pomoc při údržbě fary a zahrady. Díky 
moc. 

P. František Blaha

Poselství kluků a  holek z  Terezína 
– benefiční večer v  Salesiánském 
divadle
V  roce 1941 rozhodlo nacistické velení, 
že pevnostní město Terezín bude přemě-
něno na židovské ghetto. Město bylo brzy 
přeplněno, šířily se hlad, nemoci, strach 
a beznaděj. Navzdory těžké době se oběta-
ví vychovatelé věnovali klukům a  holkám 
shromážděných na chlapeckých a  dívčích 
domovech. Tajně se s nimi učili, vedli je ke 
kamarádství, tvořivosti, dodávali jim od-
vahu. Jim i všem dětem, kteří se nevrátili, 
je věnován večer v  Salesiánském divadle. 
V podání studentů a učitelů Gymnázia Pří-
rodní škola zde zazní dvě divadelní hry.
Terezínské zvony hra farníka Františka 
vypráví dobrodružný příběh party kluků 
z  terezínského domova Nešarim, kteří se 
ani v těžkých dobách nevzdali. Hra je dopl-
něna písněmi - zhudebněnými texty vznik-
lými za války v Terezíně. 
Obě hry jsou vhodné i pro děti od 8 let a sa-
mozřejmě dospělé. Navzdory těžkému té-
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matu nejsou ani drastické, ani smutné, na-
opak se snaží dokázat, že v jakékoli situaci 
je možné zachovat naději, vlastní důstoj-
nost a  kamarádství, ale i  humor a  radost 
ze života. 
Srdečně vás zveme na tento benefiční ve-
čer jménem kluků a holek z Přírodní ško-
ly i z Terezína. Koná se v úterý 18. října od 
18.00 v Salesiánském divadle.

František Tichý

Adventní trhy 

Všem, kdo by se chtěli podílet na již tra-
dičních adventních trzích hand made vý-
robků v  naší farnosti! Tento rok v  neděli 
11. prosince. Tvořivosti se meze nekladou, 
každý něco umí. Můžete háčkovat, plést, 
šít, malovat, tvořit z  proutí, papíru, vos-
ku, keramiky, zavařovat nebo péct cukro-

ví a tak podobně. Je možno i s proplacením 
materiálu. Konečným záměrem by měl být 
hezký dárek třeba pod stromeček. Letošní 
výtěžek bude věnován opět našemu Sale-
siánskému středisku mládeže. Kdokoli by 
se chtěl podílet na vyrábění nebo pomoci 
s  prodejem, kontaktujte mě, prosím, pro 
bližší informace na mailu, nebo telefonu 
(nejlépe SMS). Děkuji! 

Jitka Čaplová
jitkacaplova@atlas.cz, 777 217 989

Už je tu zas, Zdravo-kurzu čas... 

Kurz poskytování první pomoci pro děti 
od 9 let a dospělé, který pořádá Gymnázi-
um Přírodní škola ve spolupráci se Salesi-
ánským centrem se koná v sobotu 5. listo-
padu.
Opět si vše můžete nejen poslechnout, ale 
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i vyzkoušet na simulovaném závodě. Infor-
mace na vývěskách v  kostele nebo www.
prirodniskola.cz .
Zájemci se mohou hlásit na tichy@prirod-
niskola.cz. Neváhejte, abyste byli připrave-
ni! Těšíme se na vás.

František Tichý

Sen z Piemontu, muzikál salesiánské mládeže z Brna při oslavě sv. Terezičky (1.10. 2016)
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Ministrantské putování do zaslíbené země
Jako každý rok vždy na přelomu července 

a  srpna se i  letos konala ministrantská 
chaloupka. Tentokrát nás zavedla na mís-
to zvané Spáleniště v  Jizerských horách 
a  byla věnována útěku Izraelitů z  Egypta 
do zaslíbené země. Účast byla opravdu hoj-
ná, zúčastnilo se jí 23 ministrantů. Sraz byl 
v  neděli 24. července po ranní mši. Ovšem 
hned na srazu jsme měli náš první problém. 
Náš doprovodný vůz měl o jedno sklo méně. 
Naštěstí díky pohotovosti rodičů se poda-
řilo sklo nahradit, a  tak nám nic nebránilo 
v odjezdu. Ještě v Kobylisích jsme se rozdě-
lili do několika skupinek, ve kterých jsme 
byli prakticky celý týden. Autobus nám od-
jížděl v 10 hodin z Černého Mostu. Protože 
ale zrovna nejel autobus z  Prahy přímo do 
Vysokého nad Jizerou, museli jsme jednou 
přestupovat. První den nám sice počasí moc 
nepřálo, ale i  tak byla velmi dobrá nálada. 
Po ubytování, provedení chalupou a okolím 
a také seznamovacích hrách jsme měli večer 
táborák s první etapou. 
Druhý den následovalo uvedení do témátek 

a další etapové hry a scénky. Třetí den byly 
také etapové hry, večer vyvrcholil Pesacho-
vou večeří. Čtvrtý den byl prostor mimo jiné 
i na fotbal na velmi kvalitním hřišti. Na pátý 
den byl naplánován celodenní výlet do Bos-
kovských jeskyní. Večer byla filmová noc, ale 
většina sledovala fotbalové utkání předkola 
evropské ligy mezi Slavií a  týmem Rio Ave 
z Portugalska. Utkání skončilo bez uznané-
ho gólu, ale i tak to bylo zajímavé zpestření 
večera. Šestý den byl zaměřen více na du-
chovní aktivity, byl zde prostor pro zpověď, 
také jsme si povídali o radosti a milosrden-
ství. Sedmý den byl věnován slavnostnímu 
zakončení a oslavě. Závěrečný den jsme se 
už jen sbalili, uklízeli a připravovali se na od-
jezd. Zpáteční cesta byla bez přestupu, a tak 
jsme nerušeně dojeli až na Černý Most, kde 
se od nás pár ministrantů oddělilo. Zbytek 
pokračoval až do Kobylis. Za ten týden jsme 
se všichni lépe poznali a utvrdili se v tom, že 
jsme dobrá parta. 

Michael Schuster

Levý Hradec ještě stojí
Kluci byli naštěstí pravdomluvní, když se 

pan farář Bubeníček při mši svaté ptal, 
jsou- li všichni ministranti. Byla nás větší 
výprava- i přípravka, jedna celá rodinka, od 
některých bráchové či tatínci. Převozník 
převážel, paní Zamborská přivezla rizoto, 
Laďa Banďouch vše kočíroval, Jožka Kopec-
ký zvládl premiéru nedělního kázání, svatá 
Ludmila shlížela z  oltáře, svatý Vojtěch se 
schovával v sakristii a zvoník ručně zvonil. 
Všichni šlapali na kole, jak uměli, někteří 
si ještě fotbal zahráli, prozkoumali kvalitu 
vody ve Vltavě, poshazovali všechny ořechy. 

Sportovní typy předváděly svou fyzičku, ma-
minky se doma modlily, největší karamboli-
sta druhý den čile běhal po hřišti. Sluníčko 
hřálo a zmrzlina se neroztekla.
Většina výpravy netuší, že máme nenápadné 
souputníky. Taková rodinka, kluk prvňák 
a sestřička třeťačka, s rodiči parkují kola za 
loukou u stromu. Mají své tempo, svůj pro-
gram, starší dvojice na ně čeká. V pátek na 
náboženství si s nimi bude mít o čem poví-
dat. Třeba to někdy zkuste také.

P. Pavel Šimůnek

Florbalový turnaj o pohár uhříněvského starosty 2016

V sobotu 15. října 2016 se uskuteční flor-
balový turnaj „o  pohár uhříněvského 

starosty“ v  Praze-Uhříněvsi. Turnaj bude 
probíhat ve třech věkových kategoriích:  1.-
2. třída, 3.-5. třída 
a 6.-9. třída. Sraz na turnaj bude pro 3.-9. tří-
du v sobotu 15. října v 7.15 hod. před recepcí 
salesiánského centra. Do místa turnaje se 
přemístíme metrem a vlakem, návrat před-

pokládáme kolem 15 hod. Sraz na turnaj 
pro 1.-2. třídu bude v sobotu 15. října v 12.00 
hod. před recepcí salesiánského centra, ná-
vrat předpokládáme okolo 19.00 hod. Počet 
týmů na turnaji je omezen, proto prosíme 
o včasné přihlášení nejpozději do středy 12. 
října u  P. Ladislava Banďoucha (bandus @
seznam.cz, mob: 739 657 997). Po přihlášení 
obdržíte bližší informace co s sebou atd.

Zamyšlení na tento měsíc

Říjen je měsíc plný barev, ale také ranních 
mlh a někdy i deštivých dní. Pro křesťa-

ny je říjen také měsícem modlitby svatého 
růžence. Poustevníci, řeholníci a  taky naši 
předci se tuto modlitbu hojně modlili. A co 
my? Je pro nás složitá a dlouhá, anebo nás 
přitahuje blíže k Pánu Ježíši? Zkusme zapo-
menout na to, kolikrát máme říct Zdrávas… 
a  kolik nás čeká Otčenášů…, a  raději se 
vydejme s  Pannou Marii po stopách Ježíše. 
Snažme se stát svědky události, jak nám je 
přináší jednotlivá tajemství. Hledejme sílu 

vnímat jednotlivé chvíle, dívat se, kdo je ko-
lem Pána Ježíše, i  slyšet, co Pán Ježíš říká. 
Panna Marie uchovávala ve svém srdci vše, 
co s Ježíšem prožila. Prosme ji, aby nás touto 
modlitbou provázela a učme se od ní důvěře 
v Boží působení. Kéž najdeme čas a odvahu 
zapálit si někdy večer svíčku a v její záři se 
pomodlit jeden desátek a  třeba se nám za 
ten říjen podaří pomodlit i celý růženec. 

Stránky pro rodiny připravili P. Ladislav 
Banďouch, SDB a Vilma Dingová 
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Motto: „Někam patřit a něčím sloužit“ 

Já a moje farnost

Milí spolufarníci, letos v  prosinci uply-
ne 70 let od založení farnosti a  příští 

rok v říjnu 80 let od posvěcení kostela. Tato 
výročí si připomeneme různými akcemi. 

Jednou z možností, jak „oslavit narozeniny“ 
naší farnosti, je nová rubrika v Kobylístku, 
kterou jsme pracovně nazvali „Já a moje far-
nost“. Vídáme se na bohoslužbách, míjíme 

se ve dveřích kostela, potkáváme se na far-
ních akcích. Ale známe se? 
Cílem nové rubriky je představit sebe, rodi-
nu nebo farní společenství ostatním, napsat, 
jaký máme vztah k farnosti, co pro nás zna-
mená, co jí dáváme a co od ní přijímáme. Ob-
racíme se proto na Vás s prosbou: Napište 
nám prosím pár vět o sobě, své rodině, svém 
společenství a postoji k  farnosti. Pro inspi-
raci Vám nabízíme pár otázek, kterými se 
můžete i nemusíte řídit. Co se týče rozsahu, 
opravdu stačí několik vět, maximálně 1 stra-
na Kobylístku (to je zhruba do 500 slov). 
Prosíme také o  dodání fotografie Vás, Vaší 
rodiny nebo společenství, kterého jste sou-
částí (aby mohla být fotografie použitelná 
k  tisku v  Kobylístku, je potřeba ji dodat 
v  kvalitním rozlišení, tak, jak ji stáhnete 
z  fotoaparátu, nijak upravenou nebo zmen-
šenou). 

Otázky jako „vodítko“: 
Kdo jsem (jak se jmenuju, odkud pochá-

zím, případně profese, koníčky, 
mám, nebo nemám rodinu?)

Proč chodím do kobyliské farnosti (žiju 
v ní, dojíždím – odkud?, proč zrovna 
kobyliská farnost? Jaká je moje his-
torie v této farnosti?)

Je v  něčem naše farnost jiná než ostatní, 
které jsem kdy poznal/a? (případně 
slyšel/a?)

Jsem součástí nějaké farní skupiny – jaké? 
(přátelé, společenství)  

Co dávám farnosti? Podílím se v rámci far-
nosti na nějaké službě?   

Co mi farnost dává? Kterou službu přijí-
mám od druhých ve farnosti? 

Za Vaše odpovědi a Vaše slova moc děkuje-
me. Texty a  fotografie posílejte na: farnost.
kobylisy@sdb.cz - v  předmětu uveďte „Já 
a moje farnost“. 

Na Vaše reakce se těší za redakci 
Kobylístku Lea Matušková

Redlichovi

Tomáš, Pavla (celkem 80), Vítek (10), Egon 
(7), Nikodém (2), to jsme my. Já jsem se 

narodil, tak jako naši synové, v Praze 8 na 
Bulovce. Život kobyliské farnosti poznávám 
od roku 1992, kdy jsem se u  sv. Terezičky 
díky salesiánům ve svých šestnácti letech 
narodil o  Velikonocích podruhé – duchov-
ně skrze křest. Do té doby jsem toho moc 
o Bohu a víře nevěděl. Pavla pochází z Valaš-
ska, tradičního katolického kraje. Do Prahy 
přišla studovat střední zdravotnickou školu 
a  nějak se jí tu zalíbilo. Poznali jsme se ve 
společenství mladých věřících lidí. Svatbu 
jsme měli v roce 2004 a naši hošíci patří do 
farnosti od svých miminkovských křtin. 
Naši farnost, tedy vás a  salesiány, máme 
moc rádi. Po Don Boskovsku ji vnímáme 

jako domov, kapli, školu a  hřiště a  věří-
me, že tím vším díky salesiánskému duchu 
skutečně je. O každé této rovině života ko-
byliského Salesiánského centra by se dalo 
psát široce. Stručně řečeno, jsme moc vděč-
ní, že můžeme být jeho součástí. Přijímáme 
díky tomu skrze vás mnoho dobrého. Blízká 
je nám i  Salesiánská rodina, jejíž součástí 
jsme díky jedné z jejích nejmladších větví – 
Kontemplativní Fraternitě Marie z Nazareta 
(FCMN), v níž jsme letos v létě s Pavlou sklá-
dali v  rodišti Dona Boska věčné sliby. Toto 
společenství je pro nás důležitým zázemím. 
Občas se nás někdo ptá, o co vlastně ve spi-
ritualitě Fraternity jde. Kdo by chtěl, může-
me si o  tom někdy pohovořit osobně, nebo 
můžete navštívit mezinárodní web: http://

Modlitbu rů-
žence znám, ale za-

tím jsem se modlila jen 
desátek. Vím, že v růženci se 

pětkrát opakuje deset Zdrávasů 
a mezi tím je vždy jeden Otčenáš. 
Při růženci si připomínáme Ježí-
šovo narození, umučení a zmrt-
výchvstání. Já sama růženec 

nemám, ale mamka jich 
má alespoň deset :-)

Modlitbu růžence 
znám. Už jsem se jí doma 

modlil. Doma mám 3 růžen-
ce, dva jsem dostal k 1.sv.přijí-
maní,  od babičky a od Blažků 
a 3. jsem už měl dlouho před-
tím . Smysl? Aby se lidi 

modlili k Panně Marii.

Anketa 
Znáš modlitbu růžence? Už ses ji někdy s někým modlil? Co o ní víš? Jaký má smysl? Máš nějaký růženec 
doma?
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Misijní podzim na Sadbě
Ze své šestnáctidenní cesty z  Mexika se 

vrátil ředitel Sadby Pavel Gambi Žení-
šek. Za účelem zpevnění česko-mexických 
vazeb a  přátelských vztahů navštívil s  ot-
cem Jaroslavem Mikešem a  bývalou dobro-
volnicí Yayou Vanišovou několik komunit, 
kde působili nebo dosud působí salesiánští 
dobrovolníci. Celou skupinku neminula ani 
návštěva salesiánských škol, věznic a  dět-
ských domovů.

1. října proběhly hned dvě akce s misijním 
tématem: 16. celostátní misijní dětský kon-
gres v  Nymburku, na kterém Sadbu za-
stupovali naši čtyři dobrovolníci a Misijní 
dětské odpoledne v Kobylisích, kterého se 
zúčastnila polovina Sadby s vydatnou pod-
porou téměř deseti dobrovolníků. 

Misijní dětské odpoledne proběhlo za úče-
lem podpory misií na farní zahradě. Kaž-
dou hodinu mohli příchozí ochutnat exo-
tický čaj z  Gambiho čajovny doprovázený 
zasvěceným výkladem, v  pravidelných in-
tervalech probíhaly rozhovory s  ex-dob-
rovolníky Aničkou Šenovskou (Zambie), 
Dášou Winklerovou  (Mexiko), Evou Tětha-
lovou (Indie) a dvojicí bulharských ex-dob-
rovolníků Vaškem Martínkem a  Verčou 
Kobzovou o   jejich zážitcích z misijní dob-
rovolnické služby. O  správnou náladu se 
postarala reprodukovaná domorodá hud-
ba, drobné pohoštění, výborná domácí čo-
koláda s  chilli od naší dobrovolnice Dáši 
i  krásné počasí. Děti si užily při plnění 
různých úkolů, jako byl přechod přes řeku 
střeženou krokodýlem, malování domoro-
dých stromů atp. Na misijním jarmarku si 
mohli návštěvníci zakoupit drobné exotic-
ké předměty a  podpořit dobrovolným pří-
spěvkem naši činnost, u  stánku plného 
propagačních materiálů je čekala řada in-
formací a zajímavostí. 

www.fraternidadmariadenazaret.org/   
Já pracuji v naší farnosti od září 2003 jako 
pastorační asistent. Svou práci vnímám jako 
službu, snad prospěšnou a  smysluplnou. 
Osobně mě naplňuje radostí a dává mi pří-
ležitost nahlížet hlouběji do života farnosti, 
do jeho pozitivních i negativních rovin, tak 
jako je to v životě každého z nás. Nakonec 
farnost tvoříme přece my, lidé s našimi kla-
dy i  zápory. Ale naštěstí je zde ještě vyšší 
vedení. Pavla je zdravotní sestra (nyní s Ni-
kodémkem „doma“) s  dlouholetou praxí na 
oddělení ARO v  Nemocnici Pod Petřínem. 
Letos v  červnu úspěšně ukončila dálkové 
bakalářské studium na 3. LF UK. Ve farnos-
ti se ráda zapojuje do aktivit Mamky sobě 
a Modliteb matek. Líbí se jí přitom spoluprá-
ce se seniorkami, které jsou ochotné pohlí-
dat děti. Dá-li Pán Bůh, možná nás od listo-
padu společně občas uslyšíte při hudebním 
doprovodu středečních bohoslužeb pro děti.  

Vítek nejraději u  salesiánů honí fotbalový 
míč na hřišti, Egonek se postupně zařazuje 
mezi ministranty a Nikýsek obohacuje litur-
gii svými specifickými postoji a  zvukovými 
efekty. A když kluky chytne dovádění najed-
nou, máme s Pavlou co dělat.
Děkujeme všem, kdo do farnosti k Terezičce 
– do Salesiánského centra přicházíte a spo-
luvytváříte toto pestré společenství, jsme 
rádi, že u  toho můžeme být s vámi. Kéž by 
bylo toto společenství stále více znamením 
Boží lásky pro všechny kolem nás, zvláště 
pro ty, kteří zůstávají za zdmi kostela a Kris-
ta hledají.
Zveme i vás k sepsání pár slov do této rubri-
ky, je otevřená všem. Rádi si přečteme vaše 
představení a pohled na farnost, ať už cho-
díte k Terezičce a salesiánům řadu let, nebo 
jste noví.

Tomáš Redlich s rodinou
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Připomněli jsme si též 93. narozeniny sa-
lesiána otce Václava Koupila, který působí 
od roku 1953 v Kolumbii. Děkujeme všem, 
kteří se svým vzkazem připojili k našemu 
poděkování za jeho věrné služby.
Po zakončení v  18.00 navazovala poutní 
mše svatá v  kostele sv. Terezičky, patron-
ky misií.

Pokud máte zájem o  podrobné informace 
z našich akcí, neváhejte, a podívejte se na 
naše webové stránky, kde na vás čekají ne-
jen články, ale i mnoho krásných fotografií 
z Mexika i misijních dní.
www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz

Martina Mončeková

Oratoř – vzhůru na palubu! 

Pondělí 26. září bylo dnem, kdy se Oratoř 
představila veřejnosti v  celé své nově 

nabyté kráse. Ne, že by nebyla hezká i dřív, 
ale o  prázdninách získala díky novým vel-
kým oknům a  dveřím na světlosti a  vzduš-
nosti, díky novým akustickým podhledům 
již vnitřní hernu netrápí hluk od fotbálků 
a díky lepšímu vnitřnímu uspořádání je zde 
více prostoru pro všechny návštěvníky, kteří 
zde chtějí trávit svůj volný čas - ať už povídá-
ním, tvořením, hraním deskovek, nebo fot-
bálku či stolního tenisu. Během tří letních 
měsíců se zkrátka Oratoř změnila v  ještě 
příjemnější a přívětivější prostředí, než byla 
dříve.
To všechno by nebylo možné bez přispění 
sponzorů, dárců a  dobrovolníků, kteří se 
na opravě podíleli. Těm všem jsme chtě-
li v  pondělí poděkovat a  ukázat, jaké plo-
dy jejich přispění přineslo. (Velmi děkuje-
me Nadaci ČEZ, Nadaci NROS - Pomozte 
dětem, UMČ Praha 8, MŠMT, MHMP, C&A, 

Restauraci Na Krásné Vyhlídce a  mnoha 
dalším jednotlivým dárcům.) 
Pro děti už nové prostory při slavnostním 
otevření překvapením nebyly - vždyť Ora-
toř pro ně byla otevřená takřka neustále 
i během přestavby, byť v provizorním úto-
čišti zapůjčené maringotky. Aby však ani 
každodenní návštěvníci nepřišli o  nějaké 
to překvapení, nachystali si pro ně pra-
covníci Oratoře soutěž, během které nejen 
měli možnost vyhrát nějaké ty drobné od-
měny, ale především zjistili, jaké novinky 
na ně v letošním školním roce v Oratoři če-
kají – 
nabídka otevřených výtvarných, rukoděl-
ných, pohybových a  kuchařských krouž-
ků, celoroční bodovací soutěž nebo třeba 
pravidelné setkávání na palubě Oratoře na 
tradiční salesiánské "večerní slůvko."
O  samotné slavnostní otevření se posta-
ral ředitel střediska Václav Jiráček, kte-
rý nově otevřeným prostorům požehnal, 

stejně jako všem, kdo je budou využívat. 
Na znamení díků dostali všichni sponzo-
ři a dárci přímo od dětí malý vlastnoručně 
vyrobený dáreček, a při následném pohoš-
tění měli možnost se pobavit s pracovníky 
Oratoře a dozvědět se více o tom, jak Ora-
toř funguje a  pro koho tu je. Celé odpole-

dne se neslo ve velmi příjemném přátel-
ském duchu a  všichni jsme museli uznat, 
že to nové Oratoři moc sluší. A to nejen po 
té viditelné stránce, ale především díky at-
mosféře, která v ní panuje.

Dušan Vaněk

Kurz přípravy na přijímací zkoušky

Také v letošním školním roce 2016/17 ote-
víráme Kurz přípravy na přijímací zkouš-

ky na osmiletá gymnázia. Kurz se skládá cel-
kem z dvanácti lekcí (vždy 2x2 vyuč. hodiny 
matematiky a českého jazyka) a nově bude 
zaměřen na plánované jednotné přijímací 
zkoušky Cermat. Kurz bude probíhat od 6. 1. 
2017 každý pátek od 15.00 do 18.15 v prosto-

rách Salesiánského střediska mládeže až do 
termínu přijímacích zkoušek v dubnu 2017. 
Cena je 2.700 Kč/12 lekcí. Přihlašování pro-
bíhá prostřednictvím elektronického systé-
mu (www.strediskokobylisy.cz/prihlasky). 
Bližší informace  na tel. 733 143 069 nebo na 
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz.

Blanka Malcová

Večerní seminář pro rodiče

Čtvrtek 20. 10. od 18.30 v klubovně U Hro-
cha: „Co si přinášíme do výchovy od na-

šich rodičů – co si přinesou naše děti od nás“ 
(lektorka Jana Frantíková).
„Každý chceme být dokonalý rodič. Roz-
hodně nechceme opakovat chyby našich 
rodičů a chceme předat našim dětem to, co 
jsme si v dětství užívali. Lze to ale vůbec? 
Jakou vytvořit výchovnou strategii, když 
manželé mají každý jinou rodinnou histo-
rii? Lze na dítě aplikovat svoje zkušenosti 

z dětství, když nám dítě povahou není ni-
jak podobné? Lze vůbec přenést výchov-
né postupy do jiné doby? O co ve výchově 
vlastně jde? Zvážíme všechny možnosti 
a téměř jistě se nedobereme žádné metodi-
ky,  jak vychovat dokonalé dítě. Ale možná 
odejdeme s nějakým dobrým nápadem...:)“                                                                                                                                    
Bližší informace a přihlašování na blanka.
malcova@strediskokobylisy.cz, tel.: 733 
143 069

Blanka Malcová 

Nabídka dopoledních seminářů – říjen 2016

V  rámci úterních dopoledních seminářů 
proběhnou v říjnu následující setkání:

18. 10.: Iva Gondeková: Quilling I. (tvoření 
z  papírových ruliček – náušnice a  přáníč-
ka, vstupné 50 Kč)) 
25. 10.: Petr Klasna: Osobní a  rodinné fi-
nance (vstupné 50 Kč)
1. 11.: Radka Cíchová: Marcipán, zdobení 
muffinů (vstupné 90 Kč)

Hlídání dětí je zajištěno a  je v  ceně semi-
náře. Setkání proběhnou v  klubovnách 
U Šakala a U Beránka, vždy od 9.30. Zájem-
ce prosíme o přihlášení na tel.: 777 182 712 
nebo na eva.klimankova@strediskokoby-
lisy.cz 

Eva Klimánková
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ZPRÁVY ZE SASM A SADBY MLÁDEŽ

Podzimní prázdniny s Oratoří
Víte, co dělá Oratoř během prázdnin? Ne-

lení a vyráží do přírody! A nejinak tomu 
bude i o letošních podzimních prázdninách. 
Ve dnech 26. - 30. října pořádá Oratoř pod-
zimní tábor pro děti od 6 let. Naším táboro-
vým bydlištěm bude chalupa Tampír v obci 
Hranice u Nových Hradů. A co tam na děti 
čeká? Pět dní v  krásné přírodě strávených 

hrami, výlety, ale i vyráběním nebo učením 
tábornických dovedností. Pokud vás láká 
představa aktivního prožití prázdnin v  pří-
jemném kolektivu, vyrazte s námi! Cena tá-
bora činí 1.300 Kč. Více informací se dozvíte 
u  vedoucí akce Dominiky Semerádové na 
mailu semeradovad@gmail.com

Dušan Vaněk

Vrtulka 

Dne 22. 9. jsme slavnostně otevřeli zázemí 
pro terénní pracovníky Nízkoprahového 

klubu Vrtule - maringotku Vrtulku. Nové zá-
zemí pro terénní pracovníky finančně pod-
pořila MČ Praha 8. Na slavnost se přišlo 
podívat zhruba 50 mladých lidí, pro které je 
Vrtulka hlavně určena. Přestřižení pásky se 
ujal starosta Prahy 8 Roman Petrus a před-
sedkyně Komise pro prevenci Kateřina Hal-
farová. Dorazili také zástupci sociálního od-
boru, oddělení sociálně-právní ochrany dětí 
a salesiánské komunity. Všem děkujeme za 
krásně prožitý den a  už se těšíme na další 
akci ve Vrtulce.

Jan Vališ

Úterky u Terky
5 důvodů proč by mladý člověk měl jít v úterý večer na mši
 - budou tam vaší vrstevníci, kamarádi, 

se kterými se rádi uvidíte
 - bude tam hudba a  zpěv, který je vám 

blízký
 - kázání a  způsob slavení mše bude na 

míru vám mladým
 - po mši svaté pokračuje další zajímavý 

program
 - Ježíš se vůbec nezlobí, že je v  pořadí 

těchto důvodů možná až někde na 
konci. Je totiž trpělivý a zkušený, má 

pro vás veliké pochopení a ví, že po-
kud budete féroví a  vnímaví, tak si 
postupně získá vaše srdce a stane se 
Jedničkou i pro vás.

 
Těším se, že se tam budu s vámi setká-
vat
PS.: pokud tento článek četl někdo z dospě-
lých a pohoršil ho, tak ať si znovu přečte po-
zorně pátý důvod. Díky!

P. Martin Hobza 

Co nás čeká

V  měsíci říjnu se konečně Úterky u  Terky 
rozjíždějí naplno! 11. října se můžete těšit na 
večer chval v  podání skupiny Kairos. O  tý-
den později se uskuteční Malý Úterek v dis-
kusní skupince. Poté 25. října novinka toho-
to roku – tzv. Čajovna – kde bude jen a  jen 

na příchozích, co se tento večer bude dít. 
A nakonec 1. listopadu Velký Úterek, jehož 
téma je zatím zahaleno tajemstvím. Sledujte 
proto úterkový facebook, kde se dozvíte více 
o chystaných večerech!

Dominik Vachuda

Votvírák Úterků

Od 4. do 6. listopadu vás čeká víkendová 
akce. Seznámení, modlitba, zábava, prá-
ce – zvláště vhodné pro ty, kdo chtějí najít 
přátele, se kterými se mohu celý rok potká-

vat. Bližší informace na Úterkových mších a 
facebooku.

P. Martin Hobza

Godzone Tour v Praze! Buď u toho!

Letos na podzim přijede do Prahy sloven-
ský projekt Godzone se svou tour. Půjde 

o téměř dvouhodinový program ve sportovní 
hale, jehož náplní je hudební, světelná, ta-
neční a dramatická produkce. Zažiješ mod-
litbu chval, vyslechneš si mnoho svědectví, 
zajímavé vyučování, uvidíš velkolepou show 
a hlavně zažiješ neopakovatelnou atmosféru 
stovek mladých lidí! Neboj se pozvat i  své 
nevěřící kamarády!

Cílem tour je zprostředkovat mladým li-
dem poselství evangelia atraktivním způ-
sobem a  budovat tak generaci mladých, 
kteří jdou za Bohem z  plných sil. Vše vy-
pukne 19. 11. v  18.00 ve sportovní hale 
Královka, nedaleko Letné. Vstupné je 
zdarma. Více informací můžete sledovat 
na tour.godzone.sk.

Veronika Kašparová
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PROSÍME O SPOLUPRÁCI

DĚTEM

PROSÍME O SPOLUPRÁCI

KATOLICKÁ ZBROJNICE

Otestuj své vědomosti
Opět přinášíme pár kvízových otázek, na kterých si můžeme ověřit naše vlastní znalosti, tentokrát 
trošku z různých oborů.

1.Kdo z  následujících světců nemá so-
chu v sousoší jezdecké sochy sv. Václa-
va na Václavském náměstí?
 a) sv. Prokop
 b) sv. Ludmila
 c) sv. Jan Nepomucký

2. Kteří evangelisté nepopisují Ježíšovo 
narození?
 a) Marek a Jan;
 b) všichni synoptikové;
 c) pouze Jan.

3. Jaký je vztah židovství a islámu k Je-
žíši Kristu?
 a) pro židy nemá význam, muslimové jej 

považují za jednoho z proroků;
 b) židé i muslimové jej oceňují jako soci-

álního reformátora;
 c) židé ani muslimové nepovažují Ježíše 

za hodného zmínky ve své věrouce.

4. Co rozumíme literární kritikou bible?
 a) zpochybňování inspirovanosti biblic-

kých textů;
 b) studium posvátných textů vědeckými 

metodami;
 c) zkoumání pravdivosti biblických vý-

povědí.

5. Jakým synonymem lze nahradit slovo 
kůr, čili prostor pro hudebníky, zpěvá-
ky a varhany?
 a) kruchta;
 b) krypta;
 c) apsida.

6. Která z  následujících ctností nepat-
ří mezi čtyři základní, tzv. kardinální 
ctnosti?
 a) moudrost;
 b) pokora;
 c) statečnost.

7. V  čem spočívá nejpřísnější církevní 
trest, exkomunikace?
 a) v  zákazu jakkoliv komunikovat 

s křesťany jakéhokoliv vyznání;
 b) v  zákazu přijímat svátosti i  svátosti-

ny;
 c) v zákazu chodit po veřejných cestách 

a komunikacích.

řešení: 1c, 2a, 3a, 4b, 5a, 6b, 7b

Připravil František Reichel

celocírkevní a konče příběhy konkrétních 
rodin a  jednotlivců. V  nadcházejícím pas-
toračním roce si připomínáme 90 let od 
příchodu salesiánů do naší vlasti, 80 let od 
posvěcení našeho kostela sv. Terezie z Li-
sieux a 70 let od oficiálního založení koby-
liské farnosti. Chtěli bychom tato výročí 
mimo jiné využít i  k  ohlédnutí se po tom, 
čím jsme zde v Kobylisích během minulých 
let prošli. Nejen proto, abychom vzpomína-
li, ale také a především abychom se pouči-
li, poděkovali a poznali, kde a na co máme 
navazovat. Nacházíme se navíc ve šťastné 
situaci, kdy mezi námi stále jsou jak pa-
mětníci úplných začátků našeho kostela, 
tak i mnoho lidí, kteří nesli víru temnými 
obdobími nacismu a  komunismu. Je tedy 
stále ještě koho se ptát. Postupně se stáva-

jí historií i příběhy nových začátků farnos-
ti a salesiánského života po roce 1989; ani 
na ně bychom neměli zapomínat. Ke zmi-
ňovaným výročím by měla vzniknout i bro-
žurka, která by vyjádřila něco z naší histo-
rie i současnosti.
Prosíme vás proto o  spolupráci: Rádi by-
chom vyslechli pamětníky dob dávných 
i nedávných, ofotili si od vás např. fotogra-
fie, které dokumentují historii naší farnos-
ti apod. Jakákoliv vaše pomoc bude vítaná 
a budeme za ni vděčni. 
Chcete-li a můžete jakkoliv pomoci, obrať-
te se prosím na nás prostřednictvím uve-
dených kontaktů:

Veronika Semerádová, semeradova@sdb.cz
Jiří Pavlíček, jpavlic@seznam.cz

K výročí farnosti vznikne brožurka
Milí přátelé, k  dobrému zvyku křesťanů 
všech dob (převzatému ostatně už z  časů 
Starého zákona) patřilo to, že uchováva-
li v  paměti všechno dobré a  velké, co pro 

ně Bůh v průběhu času konal, aby to neu-
padlo v  zapomnění, ale jako bohatství to 
bylo předáváno dál. Tento zvyk je dobré 
pěstovat na všech úrovních, počínaje tou 

 Stránku dětem připravila Ema Zimovjanová
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ve farnosti pomáhat koncem 70. let a pak 
v 80. letech. S Pavlem Pešatou jsme dáva-
li dohromady ministranty. Sešli jsme se 
v  kostele, občas jsme jeli na výlet. Pak se 
přidal Kája Herbst a  chodili jsme všichni, 
Kája organizoval výlety regionů: pražský 
výlet, severočeský výlet, moravský výlet. 
To vše během roku. Kája měl zákaz půso-
bení, nesměl sloužit, ale byl aktivní. Myl 
okna, stejně jako Jenda Vývoda. Jenda ve-
čer mohl sloužit, Kája ne. S  naší farností 
nesměl mít oficiálně nic společného, ani 
sem nechodil. Já jsem ho poznal až v roce 
1982 a pak začaly ty větší výlety.

Bylo zapotřebí děti, které tady minist-
rovaly, nějak oťukávat nebo prověřovat, 
odkud jsou?
My jsme si oťukávali rodiče. Pokud to byly 
děti tady z farnosti, ty jsme znali a oťuká-
vání nebylo. Když přišel někdo nový, mu-
seli jsme být opatrní a zjišťovat, kdo to je, 
a postupně ho sem začlenit. Ale žádnou ne-
gativní zkušenost si v  této souvislosti ne-
pamatuju.

Chodil jsi do farnosti jen sem, anebo i ji-
nam a měl jsi možnost srovnání?
Občas jsme zašli do Bohnic, ale tam to bylo 
malé a  takové obyčejné. Kobylisy neby-
ly obyčejné. Bylo to životem farnosti. Byli 
jsme poměrně velká farnost, a to i na teh-
dejší dobu, chodilo sem v 70. letech odha-
dem tak 600 lidí. V 80. letech víc, protože 
se tady stavěla sídliště. Bohnice byly ještě 
v 60. letech oddělená část, nepatřily k Pra-
ze. Byly vesnicí, nebylo tam sídliště, jen 
pole, venkov. Ústavní kostel nefungoval, 
tam bylo skladiště brambor.

Když se zpětně podíváš, co ti tato far-
nost dala?
Zázemí. My jsme se tady cítili jako doma. 
Chodili jsme nejen do kostela, ale i po kos-

tele jsme se tady zdržovali. Chodili jsme 
domů k  Jendovi Vývodovi, Zuzka dělala 
dobré koláče, prakticky obden jsme tam 
byli a s Jendou jsme tam prožívali život far-
nosti. Měli jsme takovou malou komunitu. 
Společenství drželo pohromadě, kontakt 
s knězem byl blízký, dokázali jsme si s ním 
dobře porozumět. Dnes mají kněží času 
méně, a ten kontakt lidí s knězem je men-
ší.

Víš, kolik kluků jsi asi celkem přivedl 
k ministrování?
Hodně. Odhaduju tak kolem stovky. Tady 
bylo hodně ministrantů za socialismu – 
takových 30 ministrantů. Měli jsme roz-
dělené služby na každý den a  to se točilo. 
Hlavně s Pavlem Pešatou, než odešel do se-
mináře. Po revoluci tohle nějaký čas ještě 
fungovalo, protože byl tady farářem Kája 
Herbst. Pak se začali kluci ženit, odpadá-
vat a nastalo období, kdy začátkem 90. let 
nás tady bylo málo, takových 13 ministran-
tů. Děti nebyly, porodnost byla nízká a mi-
nistranti scházeli. Potom se to začalo zase 
zvedat a kluci začali přibývat.

Kolik let jsi s ministranty pracoval?
Od roku 1978 do roku 2015.

Co si pamatuju, snažil ses vždy zvát 
k  ministrantům také kluky, kteří se 
možná báli sami přihlásit, nebo byla 
rodina ve farnosti jen tak napůl. Proč 
je důležité tyto kluky taky do farnosti 
zapojovat?
Když sem budou děti chodit a budou pou-
ze v  lavici, za chvilku sem přestanou cho-
dit, otráví je to, protože je to pořád stejné 
– sednou si do lavice, přežijí mši svatou 
a  jdou domů. Pro děti je tohle nezáživné. 
Když jsou mezi ministranty u  oltáře, jsou 
sice možná hlučnější, ale jsou mezi svými. 
Když mohou být u oltáře, nemusí být v la-

ROZHOVOR

Moje kořeny jsou zde zapuštěny hluboko
Do kobyliské farnosti chodí 50 let. Zná každého ministranta a každý ministrant zná jeho. Pamatuje starý 
kostel i změny, které po pádu režimu u Terezičky nastaly. Jmenuje se Tomáš Kašpar a všichni mu říkají 
Bivoj.

Tomáši, jak dlouho chodíš do této far-
nosti?
Přistěhovali jsme se v roce 1965, to mi bylo 
pět let. Rodiče s  námi chodili předtím do 
Libně, kde jsem se narodil. Pamatuji si, 
když jsme sem jednu neděli přišli, měnil se 
tu kněz. Přišel páter František Nechybský 
a  odvolaný byl František Sedlák, protože 
se postavil proti biskupům a pak se dal ke 
Státní bezpečnosti.

Bylo už v té době patrné to nadšení far-
nosti, které je dnes, anebo lidé raději 
chodili bočními vchody a  každý si hlí-
dal to své?
Bočními vchody nechodili, protože boční 
vchody tady nebyly. Všichni jsme chodi-
li hlavním vchodem. A  protože ta farnost 
byla menší, všichni jsme se tady znali. Vě-
děli jsme, kdo je kdo a kdo sem nepatří, to 
se hned poznalo. Taky jsme hned pozna-

li, když přišel nahlédnout někdo ze Státní 
bezpečnosti.
Protože ta farnost byla malá a my jsme se 
tady všichni znali, chodili jsme sem oprav-
du rádi. Chodili jsme nejen do kostela, sta-
rali jsme se taky o  zahradu a  okolí, a  tak 
jsme tady zakořenili. Ty rozměry, které má 
farnost dnes, začala nabírat až po revoluci.
Když sem v roce 1969 přišel Jenda Vývoda, 
začalo to nabírat salesiánského ducha. Po-
stupně, bylo to v malém, bylo to tajné a po-
tichu. Jenda tady začal vytvářet společen-
ství nás mladých, a tím se ten salesiánský 
duch začal rozvíjet.

Kdy ses začal angažovat ty ve farnosti?
V roce 1968 na Velký pátek jsem začal mi-
nistrovat, to mi bylo osm. Předtím jsem se 
styděl. Díky Jendovi jsem se postupně ča-
sem začal začleňovat mezi mládež, jezdili 
jsme na chaloupky. Já osobně jsem začal 
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ROZHOVOR

vici a koukat lidem na záda. Odbýt si mši 
a  jít domů, to může být pro děti odrazují-
cí. U oltáře jsou blízko, mohou najít partu, 
společenství, vyrůstají spolu.

Takže potřebují ty vztahy, které jsi ty 
sám zažil a na kterých jsi ty také mohl 
stavět…
Ano, ty vztahy. Když nám Kája říkal, jak 
s mládeží pracovat, říkal: Mládež musí mít 
společenství. Jakmile nebude mít spole-
čenství, ohlédne se někam jinam a odpad-
ne. Udržet kluky nebo holky ve společen-
ství věřících je velmi důležité. Oni si tam 
vytvoří své vlastní vazby. Samozřejmě, 
není pravidlem, že tam všichni zůstanou, 
taky se stalo, že někdo odešel. Ale děti, 
které jsou zalezlé někde v  rohu kostela, 
tam většinou v 15 letech přestanou chodit. 
Do té doby chodí kvůli rodičům, poté už 
chodí nebo nechodí sami.

Má být farnost ta, která věřící formuje, 
anebo má přenechat iniciativu lidem?
Iniciativa má vycházet od oltáře. Kněz by 
měl přitáhnout věřící k sobě a kněz by měl 
vytvořit farní společenství, ať je to malá, 
nebo velká farnost. Když budou mít lidi 
dobrého kněze, na tom můžou stavět. Nej-
důležitější je kněz. On musí být osobnost, 
aby mohl lidi přitahovat a ti tady dokázali 
zakořenit. Zároveň musí dát lidem prostor, 

aby mohli také přinést něco svého. Anga-
žovat se chce jen určitý typ lidí, ale musí 
mít kde nebo v čem.

Čím se naše farnost v  dnešní podobě, 
jak ji známe, odlišuje od ostatních praž-
ských farností?
Počtem lidí a počtem kněží.

Co sem lidi přitahuje?
Oni se přitahují navzájem. Když sem někdo 
přijde a s někým se seznámí, děti si najdou 
kamarády a  vybudují si ty vztahy, o  kte-
rých jsme mluvili, tak sem chodí. Tady je 
velká nabídka kroužků, ne každá farnost 
může něco takového nabízet. Rodina při-
hlásí děti do kroužků a už pak sem chodí 
pravidelně. Tohle je všechno salesiánská 
aktivita, která sem přitahuje lidi. Když se 
podíváme dál na Prosek, Letňany, tam nic 
takového není. Ve vnitřní Praze má far-
nost nějakých 40 lidí. To zázemí, které tu 
je, lidi přitahuje. Dnes je tu navíc lepší do-
stupnost, máme metro.

Dokážeš si představit, že bys chodil do 
jiné farnosti?
To asi vážně nedokážu. Prožívám tu téměř 
celý život a moje kořeny jsou zde zapuště-
ny opravdu hluboko.

Kamila Schusterová

Pravidelné bohoslužby 
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály
 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužby

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou. 
 

Příležitost ke svátosti smíření

Tomáš Bivoj (nar. 1960), je členem Pastorační rady farnosti. V  le-
tech 1987-1989 tajně absolvoval salesiánskou teologickou školu. 
Pracuje jako mechanik ve firmě specializující se na průmyslové ul-
trazvuky. Je předsedou představenstva Kolpingovy rodiny v  Praze 
8. V naší farnosti je akolytou. Desítky let se věnoval zdejší přípravě 
ministrantů. S manželkou Magdou má dceru a dva syny. Ve farnosti 
je známý pod přezdívkou Bivoj.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
  18.30 P. František Blaha nebo P. Jan Komárek

Úterý 6.30 P. František Blaha nebo P. Vojtěch Sivek
  18.30 P. Martin Hobza 

Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
  17.00 P. Josef Kopecký nebo P. Ladislav Banďouch – pro děti 
  18.30 P. Jan Vývoda 

Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
  18.30 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza

Pátek 6.30 P. Ladislav Banďouch
  18.30 P. Martin Hobza

Sobota 6.30 P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
  18.30 Mše svatá s nedělními texty

Neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 
   celebranti se nepravidelně střídají



říjen
sudé  po 19.15 Hovory o bibli s jáhnem Jaroslavem Schrötterem, míst. Emauzy
liché  út 19.20 Hovory nad katechismem s jáhnem Josefem Fiřtem, míst. Emauzy 
každý     čt 19.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
každý pátek 18.00  Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc
každá so 18.30 Mše svatá s texty z následující neděle  
9. ne  Klub seniorů – Zoologická zahrada - jízda vláčkem
  19.30 Setkání akolytů
10. po 19.00 Úvodní setkání Alfy pro mládež, farní sál
11. út 19.20 Úterky u Terky. Večer chval se skupinou Kairos, kostel
11. – 12. út-st  Podzimní bazar dětského oblečení, farní sál
13. čt 19.05-19.30 Adorace s modlitbami za povolání k manželství a rodinnému životu
15.  so  Florbalový turnaj o pohár Uhříněvského starosty
16.   ne  Misijní neděle, sbírka pro misie, misijní koláč, kostel
18. út 9.30 Iva Gondeková: Quilling I., tvoření z papírových ruliček, klubovny SaSM 
  18.00 Benefiční představení v Salesiánském divadle (pro dospělé i děti od 8 let)
    Úterky u Terky – diskuzní skupina
19. st 18.00 Setkání katechetek a katechetů, farní kancelář
20. čt 18.30 Seminář pro rodiče: Co si přinášíme do výchovy od našich rodičů 

(U Hrocha)
21. pá 18.30 Měsíční zastavení s Donem Boskem, bohoslužba a program, kostel
22. so 8.30 Výlet pro děti a rodiče
23. ne  Klub seniorů – návštěva hřbitova v Bohnicích
  19.25 Setkání pastorační rady farnosti, Jeruzalém
24.  po  Výročí posvěcení kostela, 24. 10. 1937 kaple, 23. 10. 2000 přestavby kostela
  19.20 Setkání společenství živého růžence
25.  út 9.30 Petr Klasna: Osobní a rodinné finance, seminář, klubovny SaSM
    Úterky u Terky - Čajovna
26.-30. st-ne  Setkání ministrantů od 12 let v Sebranicích

listopad
1. út 9.30 Radka Cíchová: Marcipán, zdobení muffinů, klubovny SaSM
   Úterky u Terky – Velký Úterek (téma dosud zahaleno tajemstvím)
2. st 16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
3. čt 9.15 Mamky sobě – diskuze na téma: Umírání a naše zkušenost se smrtí v ro-

dině
  19.00-19.30 Adorace a modlitby za povolání ke kněžství a zasvěcenému životu
  19.30-22.00 Noční adorace (možnost zapsat se do služeb uprostřed kostela)
4. pá 17.00  Adorace, příležitost ke svátosti smíření, při večerní mši přijímání pod 

obojí
  19.20-20.30 Uvedení do duchovní četby nedělních textů Písma, místnost Emauzy
4.-6. pá-ne  Votvírák, úvodní víkend Úterků 
5. so 8.20-16.30 Kurz první pomoci, sraz u recepce Salesiánského centra
6. ne 14.00 Drakiáda rodin s dětmi
   Klub seniorů – Výstava p. Janáka – Stará Boleslav, farní sál
7. po 19.10 Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. svaté přijímání, farní knihovna
12. so  Arcidiecézní setkání ministrantů
   První bodovací florbalový turnaj SHM Uhříněves

FARNÍ AKTIVITY


